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Lausuntopyyntö luonnoksesta hallituksen esitykseksi eduskunnalle laiksi 
Tiilikkajärven kansallispuiston laajentamisesta

Lausunnonantajan lausunto

Voitte kirjoittaa lausuntonne alla olevaan tekstikenttään

Lausuntona luonnoksesta hallituksen esitykseksi Tiilikkajärven kansallispuiston laajentamista 
koskevaksi laiksi Metsäteollisuus ry toteaa seuraavaa:

Esityksessä Tiilikkajärven kansallispuistoon liitettäisiin noin 2472 hehtaaria valtion omistuksessa 
olevia maita Rautavaaran kunnassa Tiilikan, Pumpulikirkon, Löytynsuon - Maamonsuon ja 
Haravalehdon Natura 2000 -alueilta sekä Ylä-Keyritty-järven pohjoispuolelta. Maista noin 1134 
hehtaaria on perustettuja suojelualueita ja muita luonnonsuojelutarkoituksiin varattuja alueita ja 
loput noin 1339 hehtaaria metsätalousmaata.

Jatkuvan kasvatuksen havaintoalue

Pääministeri Sanna Marinin hallituksen talouspoliittinen ministerivaliokunta hyväksyi huhtikuussa 
2020 Metsähallitukselle uudet omistajapoliittiset linjaukset vuosille 2020–2024. Uusissa linjauksissa 
peitteellisen (jatkuvan) metsänkasvatuksen osuutta nostettiin 15 prosentista 25 prosenttiin 
uudistusluonteisista hakkuista. Käytännön kokemuksen ja tutkimustiedon saamiseksi Metsähallitus 
perusti kolme 5000 hehtaarin kokoista jatkuvan kasvatuksen havaintoaluetta, joista yksi sijaitsee 
Rautavaaralla. Esityksessä tästä Rautavaaralla sijaitsevasta alueesta siirrettäisiin noin 1326 hehtaarin 
alue osaksi kansallispuiston laajennusta. 

Kyseinen jatkuvan kasvatuksen koealue on perustettu 30 vuoden seuranta-ajaksi. Alueella on 
tarkoitus selvittää peitteisen metsätalouden menetelmien soveltuvuutta sekä kehittää sen 
menetelmiä. Alue sisältää Luonnonvarakeskuksen 18 jatkuvan kasvatuksen koealuetta, joista 
yhdeksällä koetoiminta loppuisi kansallispuiston laajenemisen myötä. Näiden yhdeksän koealueen 
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lopettaminen heikentäisi myös jäljelle jäävien koealueiden hyödynnettävyyttä. Myöskään 
maisematason vaikutusten seuranta ei olisi jatkossa havaintoalueella mahdollista. Näin ollen 
menetettäisiin monen vuoden työ ja yksi kolmesta merkittävästä havaintoalueesta. 

Metsäteollisuuden mielestä kansallispuiston laajennuksen ei tule ulottua jatkuvan kasvatuksen 
havaintoalueelle eikä lopettaa tutkimusta koealueilla. Koealueen pitkäaikaisen seurannan tuloksena 
saadaan arvokasta tietoa siitä, minkälaisille kohteille jatkuva kasvatus soveltuu. Päätökset uusien 
menetelmien käyttöönotosta ja niiden vaikutuksista tulee perustua tutkittuun tietoon. Tarvitsemme 
lisää tietoa siitä, miten laajoilla alueilla harjoitettu peitteellinen metsänkasvatus vaikuttaa 
monimuotoisuuteen, hiilensidontaan, tuhonkestävyyteen ja metsätalouden kannattavuuteen. 
Alueen virkistyskäytöllinen yhteys on mahdollista myös jatkuvan kasvatuksen tutkimusalueella eikä 
siten estä luontomatkailua alueella. Lisäksi koealue on herättänyt kiinnostusta eri metsäalan 
toimijoissa ja tuonut vierailijoita alueelle.
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